



VEIVUKE MAI CAKE

**Vakarautaka ko
Watisoni Tamatavinaka**

Soli wale – Me kua ni volitaki

“VEIVUKE MAI CAKE” e kumuni vata kece kina na veitiki ni Vola Tabu ka i balebale vata mai na veivola kece sara. Au vakabauta ni uasivi duadua ga nai vakamacala ka koto e na i Vola Tabu.

Na Vosa ni Kalou sa “mai cake” ka na rauta vinaka na yalodra ko ira sa via kania ka via gunuva nai valavala dodonu. Ni dua sa veivutini, biuta sara na nona i valavala ca, ka sureta na Turaga ko Jisu Karisito ki yalona, ka vakabauti Koya dina sara ni sa nona i Vakabula, sa na vakaraitaki Koya vua na Turaga ka solia Vua na Nona marau kei na vakacegu. A yaco vei au na ka oqo e na yabaki 1937 ka’u sega ni bau via tamusuka na veitokani kamikamica oqo kei na Turaga. Au kerei iko mo vakamalumalumutaka na yalomu e na gauna sara ga oqo, ka ciqomi Koya me nomu Turaga ka i Vakabula, ke ko se sega ni vakayacora mada vaka kina. —Watisoni Tamatavinaka (1920-2002)

Roma 5:8

Ia na Kalou sa vakatakila na nona loloma vei keda, ni sa mate na Karisito me nodai sosomi ni da sa tamata ca.

Joni 13:1

Ia ni sa bera na kana vata ni lako-sivia, ka sa kila ko Jisu sa yaco mai na nona gauna me lako tani yani e vuravura oqo vua na Tamana, ka ni sa lomani ira na nona era sa tiko e vuravura, sa lomani ira ki nai otioti.

Vakatakila 1:5

Maivei Jisu Karisito talega, na dautukutuku yalodina, na ulumatua vei ira era sa tu cake tale mai na mate, kei na nodra Turaga

levu na tui e vuravura. Vei koya sa lomani keda, ka savai keda mai na nodai valavala ca e na nona dra dina.

Joni 3:16

Ni sa lomani ira na kai vuravura vakaoqo na Kalou, me solia kina na Luvena e dua bauga sa vakatubura, me kakua ni rusa ko ira yadua era sa vakabauti koya, me ra rawata ga na bula tawa mudu.

Jeremaia 31:3

Sa rairai eliu vei au ko Jiova ka kaya; Io, ka'u sa lomani iko e na loloma sa sega ni mudu: o koya oqo ka'u sa vakadedetaka kina na loloma vei iko.

I Timoci 3:16

Ia na ka oqo sa sega ni veiletitaki ni sa ka levu na ka ni Kalou ka vuni tu eliu: Sa rairai vakatamata na Kalou, sa vakadinadina vei koya na Yalo Tabu, sa raici koya na agilose eso, sa vunautaki ko koya vei ira na veimatani, sa vakabauti koya eso na kai vuravura, sa kau cake ki na vanua vakaiukuuku.

Maciu 1:22, 23

Ia sa yaco kecega oqo, me vakayacori kina na vosa ni Turaga ko ya sa tukuna na parofita, ka kaya, Raica, ena bukete e dua na goneyalewa, ka na vakasucuma e dua na gonetagane, Ka

na vakayacani ko Imanueli:—a kenai balebale, Na Kalou ka tiko vata kei keda.

Joni 14:9

Sa kaya vua ko Jisu, Ni'u sa tiko dede vakaoqo kei kemudou, ko sa sega li ni kilai au, Filipi? ko koya sa raici au, sa raici Tamaqu; ia ko sa kaya vakacava, Vakatakilai Tamamu vei keitou?

Joni 1:1 kei na 14

E nai vakatekivu sa bula ko koya na Vosa, a rau sa tiko vata kei na Kalou ko koya na Vosa, a sa Kalou ko koya na Vosa... A sa yaco me tamata ko koya na Vosa, ka tiko vata kei keda... sa sinai e na loloma kei na dina.

Luke 1:35

A sa vosa na agilose, ka kaya vua, Ena lako sobu mai vei iko na Yalo Tabu, ena vakarurugi iko talega na kaukauwa i Koya sa cecere sara: ia ko koya ena sucu mai vei iko ena vakatokai kina me ka tabu na Luve ni Kalou.

I Joni 4:15

O koya yadua ena vakatusa ni sa Luve ni Kalou ko Jisu, sa tiko sara na Kalou vei koya, ia sa tiko ko koya vua na Kalou.

Kolosa 2:9

Ni sa tiko e na yagona na ka kecega sa sinai kina na Kalou.

Aisea 9:6

Ni sa sucu mai e dua na gone me noda, sa soli mai vei keda e dua na gonetagane: ena vakatau kivei koya na lewa; ena vakatokai na yacana ko Veivakurabuitaki, nai Vakavuvuli, na Kalou kaukauwa, na Tama ni gauna tawa mudu, na Tui ni Sautu.

Maciu 17:5

Ni sa vosa tiko ko koya, raica, sa dua na o lumilumisa sa vakarurugi iratou: ka raica, sa rogo e dua na vosa mai na o, sa kaya, Oqo na noqu Gone ni toko, au sa dauvinakata vakalevu; dou vakarogoci koya.

Sa tukuni Koya ko Jisu

Joni 8:23

A sa kaya vei ira ko koya, Dou sa lako mai ra; au sa lako mai cake: dou sa vakavuravura; au sa sega ni vakavuravura.

Joni 11:25

Sa kaya vua ko Jisu, Oi au na vu ni tu-cake-tale, kei na vu-ni-bula: ko koya sa vakabauti au, kevaka sa mate, ena bula ga.

Joni 13:13

Dou sa vakatokai au me'ui Vakavuvuli, me'u Turaga talega: ia dou sa vosa dina; ni'u sa vakakina.

Joni 6:35

A sa kaya vei ira ko Jisu, Koi au

na madrai ni bula: ko koya sa lako mai vei au, ena sega ni viakana; ia ko koya sa vakabauti au, ena sega ni viagunu tale.

Joni 9:5

Ni'u sa tiko e vuravura, au sa rarama kei vuravura.

Joni 8:58

Sa kaya vei irta ko Jisu, E dina, e dina, au sa kaya vei kemudou, Ni sa bera ni sucu ko Eparaama, au sa bula.

Joni 10:7

Sa qai kaya tale vei ira ko Jisu, E dina, e dina, au sa kaya vei kemudou, Oi au na katuba ni sipi.

Sa qai vosa ko koya vei ira na lewe vuqa me ra tiko sobu e na co, a sa taura nai buli madrai e lima, kei na ika e rua, a sa ta cake ki lomalagi, ka lotutaka, a sa dovia na veibuli madrai, ka solia vei ira na tisaipeli, ia ko ira na tisaipeli era sa solia vei ira na lewe vuqa. A ra sa kana kecega, a ra sa mamau: a ra sa tomika vata na vo ni ka sa dovi, a sa tinikarua nai su sa sinai kina. Ia ko ira sa kana era sa lewe lima beka na udolu na tagane, ia ko ira na yalewa kei na gone era sa sega ni wili. —Maciu 14:19-21

A sa vosa ko Saimoni, ka kaya vua, Na Turaga, keitou sa ia tiko

e na bogi ka sigavaka, ka keitou sa sega ni rawata e dua na ka; ia e na vuku ni nomuni vosa, ka'u na viritaka sobu na lawa. Ia ni ratou sa kitaka vakakina, sa ka levu sara na ika eratou sa kovuta: a sa bote kina na nodratou lawa.

—Luke 5:5, 6

Ka raica, e lewe rua na tamata mataboko sa tiko e na bati ni sala, ia ni rau sa rogoca sa lako voli yani ko Jisu, erau sa kacikaci, ka kaya, Mo ni lomani keirau mai, na Turaga, na Luve i Tevita Sa qai yalololoma ko Jisu, a sa tara na matadrau: a sa rai vinaka vakasauri na matadrau, a rau sa muri koya. —Maciu 20:30 kei na 34

6 Jisu Karisito na Dauveibuli ka Turaga talega

O koya oqo, me kila sara kina na mataqali taucoko nei Isireli, ko Jisu oqo, ko koya dou a vakota ki na kauveilatai, sa lesia na Kalou me Turaga ka Karisito talega. —Cakacaka 2:36

Kalou . . . ia sai koya na Luvena sa vosa kina vei keda ko koya, e na gauna mai kimuri oqo; o koya sa lesia ko koya mei taukei ni ka kecega, o koya sa bulia talega kina na vuravura kecega. —Iperiu 1:2

Ni sa cakava na ka kecega ko koya, se ra tu mai lomalagi, se ra tu e vuravura, se ra rairai se ra sega ni rairai, se ra veitikitiko

vakaturaga, se ra veimatanitu, se ra turaga sa liu, se ra turaga kaukauwa: sa cakava na ka kecega ko koya, ka me nona talega. —Kolosa 1:16

O koya oqo sa mate kina na Karisito, ka sa bula tale, me nodra Turaga era sa mate kei ira era sa bula. —Roma 14:9

Sa cakava na ka kecega ko koya; a sa sega e dua na ka sa caka, me sega ni cakava ko koya. —Joni 1:3

Sa dina na Kalou, o koya sa kacivi kemudou mo dou nonai tokani na Luvena ko Jisu Karisito na noda Turaga. —I Korinica 1:9

Roma 14:10

Ia ko iko, ko sa lewai koya na wekamu e na vuku ni cava? se ko iko tale, ko sa beci koya na wekamu e na vuku ni cava? ni da na tu kecega e na mata ni tikotiko ni veilewai ni Kalou.

Maciu 25:32

Ena qai soqoni vata e matana na lewe ni veivanua kecega: ena qai tawasei ira rua ko koya, me vaka nai vakatawa ni sipi sa tawasei ira na sipi maivei ira na me.

Joni 5:22

Ni sa sega ni lewa e dua na tamata ko Tamana, ia sa lesia na Luvena me ia na lewa kecega.

Roma 2:16

E na siga ena lesi Jisu Karisito kina na Kalou me lewa na nodra veika e vuni tu na tamata, me vaka na noqui tukutuku-vinaka.

II Timoci 4:1

Ia ka'u sa vakarota, e na mata ni Kalou, kei Jisu Karisito, o koya ena lewai ira na bula kei ira na mate e na nona rairai mai kei na nona matanitu.

Cakacaka 10:42

A sa vakarota vei keitou me keitou vunau vei ira na tamata, ka vakadinadina ni sai koya ga ka lesia eliu na Kalou me lewai ira na bula kei ira na mate.

Oi au na katuba: kevaka sa curu kina e dua na tamata e na vukuqu, ena vakabulai, ka na daucuru mai ka daucuru yani, ka na kune kakana. —Joni 10:9

Sa kaya vua ko Jisu, Oi au na sala, kei na vu-ni-dina, kei na vu-ni-bula; sa sega ni torovi Tamaqu walega e dua na tamata, e na vukuqu ga. —Joni 14:6

O koya oqo ka'u a kaya kina vei kemudou, Dou na mate e na nomudoui valavala ca; kevaka dou sa sega ni vakadinata ni sai au, dou na mate e na nomudoui valavala ca. —Joni 8:24

O koya oqo sa rawarawa kina vua me vakabulai ira sara era sa lako mai vua na Kalou e na vukuna, ni sa bula tikoga ko koya me masulaki ira. —Iperiu 7:25

A sa sega na bula e na vukuna e dua tani: ni sa sega sara e dua tale na yaca e ruku i lomalagi sa soli kivei ira na tamata, me da bula rawa kina. —Cakacaka 4:12

Ia maivei koya ga dou sa tu vata kina kei Karisito Jisu, o koya sa cakava na Kalou me vu ni vuku vei keda, ka vu ni vakadonui, ka vu ni vakasavasavataki, ka vu ni bula. —I Korinica 1:30

Mo dou vakavinavinaka vua na Tamada, o koya sa vakarautaki keda me da rawata na kedrai votavota era sa yalosavasava, e na rarama: o koya sa vakabulai keda mai na lewa ni butobuto, a sa kauti keda ki na matanitu nei koya na nona Gone ni toko: ko koya eda sa rawata kina na bula e na vuku ni nona dra, ni sa bokoci na nodai valavala ca.

—Kolosa 1:12-14

Ni sa lako mai na Luve ni tamata me vakasaqara ka vakabula na ka sa yali. —Luke 19:10

O koya ka soli koya e na vukuda, me voli keda mai nai valavala ca kecega, me vaka-

savasavataki keda vua me da nona tamata talei, ka lomakatakata e na cakacaka vinaka.

—Taito 2:14

Era sa meketaka na meke vou, ka kaya, Oi kemuni sa yaga me kauta nai vola, me cecega talega na kena drega: ni kemuni a vakamatei, ka voli keimami e na nomuni dra maivei ira kecega na veimataqali, kei na duivosavosa, kei na veimatanitu, kei na veivania, me keimami nona na Kalou.

—Vakatakila 5:9

Ia ni sa vakarautaki oti, sa yaco me vu ni bula tawa mudu vei ira kecega sa talairawarawa vua.

—Iperiu 5:9

Iperiu 9:14

Ena vakatakievei na dra nei Karisito, o koya ka vakacabori koya vua na Kalou e na vuku ni Yalo Tabu tawa mudu ia ka sega vua na ca, ena sega beka ni rawarawa sara me vui laivi kina na nomudou lewa-eloma mai na cakacaka sa ka ni mate, mo dou qarava na Kalou bula?

Roma 5:9

Ia ni da sa qai vakadonui e na vuku ni nona dra, ena qai rawarawa cake me da vakabulai mai na cudru e na vukuna.

Efeso 1:7

O koya eda sa rawata kina na bula sa voli e na nona dra, io, na

vakabokoci ni valavala ca, me vaka na nona loloma levu.

I Joni 1:7

Ia kevaka eda sa ia nai valavala ni rarama, me vaka sa tu e na rarama ko koya, eda sa qai duiveiwekani vata, a sa vakasavasavataki keda mai na ca kecega na dra i Jisu Karisito na Luvena.

I Pita 1:18, 19

Ni dou sa kila dou a sega ni voli e na veika e caca wale, e na siliva se na koula, mai na nomudou valavala sesewa dou sa rawata maivei ira na nomudou qase; e na dra talei ga i Karisito, me vaka na lami sa sega ni ca e dua na tikina.

Ni sa loloma walega dou sa vakabulai kina e na vuku ni vakabauta; ia sa sega ni vuna koi kemudou; ai solisoli ga ni Kalou: sa segai e na vuku ni cakacaka, me kakua kina e dua me dokai koya. —Efeso 2:8, 9

O koya oqo, ni da sa vakadonui e na vakabauta, me da sa qai veivinakati kei na Kalou e na vuku ni noda Turaga ko Jisu Karisito. —Roma 5:1

Ni da sa tu vata kei Karisito Jisu, sa sega ni yaga me cili, se me sega ni cili; sa yaga ga na vakabauta sa daucakacaka yaco e na loloma. —Kalatia 5:6

Ni sa rawai vuravura ko koya yadua sa vakasucumi koya na Kalou; ia oqo na qaqa eda sa rawai vuravura kina, a noda vakabauta. —I Joni 5:4

Ia sa volai oqo, mo dou vakadinata ni sa Karisito ko Jisu, na Luve ni Kalou; ia mo dou rawata na bula e na yacana, ni dou sa vakabauta. —Joni 20:31

Era sa qai kaya vua, A cava me keitou cakava, me keitou kitaka kina na cakacaka sa vinaka vua na Kalou? Sa vosa ko Jisu, ka kaya vei ira, Sai koya oqo na cakacaka sa vinaka vua na Kalou, mo dou vakabauti koya sa tala mai ko koya. —Joni 6:28, 29

Same 103:11

Me vaka na kena cecere ki vuravura ko lomalagi, Sa vakakina na kena levu ni nona yalololoma vei ira era sa rerevaki koya.

Same 103:17

Ia na yalololoma i Jiova sa ka mailiu sara ka na sega talega ni mudu vei ira era sa rerevaki koya, Kei na nonai valavala dodonu, kivei ira na luvedra kei na maku-budra.

Maika 7:18

O cei na Kalou me tautauvata kei kemuni, ka bokoca na caka cala, ka sa buluta na nodra talaidredre na kena vo ni nonai votavota? ka sa sega ni cudru tiko me sega ni mudu, ni sa vinakata ko

koya me yalololoma.

Same 108:4

Ni sa sivia na lomalagi na kena levu ni nomuni loloma: Ka sa yacova na o na nomuni dina.

A Lele I Jeremaia 3:22, 23

A loloma ga i Jiova eda sa sega ni vakaoti kina, ka ni sa sega ni mudu rawa na nona yalololoma. Sa ka vou e na veimataka, sa ka levu na nomuni yalodina.

Taito 3:5

Sa qai vakabulai keda ko koya, sa sega ga e na vuku ni cakacaka dodonu eda sa kitaka, e na vuku ga ni nona loloma, e nai silisili ni sucu tale, kei na vakavoui ni Yalo Tabu.

Aisea 1:18

Dou mada mai, me tou veivosaki vata, sa kaya ko Jiova; ke sa vaka na ka kulakulā na nomudou valavala ca, sa na vulavula me vaka na uca-vulavula; ke sa damuvakula sa na vaka na vutika ni sipi.

Maciu 11:28

Dou lako mai vei au, koi kemudou vakaaduaga sa oca ka colata nai colacola bibi, ia ka'u na vakegui kemudou.

Aisea 55:1

Oi kemudou vakaaduaga sa viagunu, dou lako mai ki na wai; io ko koya sa sega vua nai lavo, dou lako mai, mai volia na kemudou,

ka kania; io dou lako mai, mai volia, ka segai e nai lavo se nai voli, na waini kei na wai-ni-sucu.

Joni 7:37

E na siga maimuri, ko ya sa levu e na so levu, sa tu ko Jisu ka kaci, ka kaya, Kevaka e dua sa viagunu, me lako mai vei au ka gunu.

Vakatakila 22:17

A sa kaya na Yalo Tabu, kei koya talega na watina-yalewa, Lako mai. Me kaya talega ko koya sa rogoca, Lako mai. Ia na lako mai ko koya sa viagunu. O koya sa vinakata, me mai gunuva walega na wai ni bula.

E so e sega ni Luve ni Kalou

I Joni 3:10

E na ka oqo sa rairai kina ko ira na luve ni Kalou, kei ira na luve ni tevoru: sa sega ni luve ni Kalou ko koya yadua sa sega ni ia tiko nai valavala dodonu, se ko koya sa sega ni lomana na wekana.

Roma 8:14, 15

Ia ko ira ga sa tuberi ira na Yalo ni Kalou era sa luve ni Kalou. Ni dou sa sega ni rawata tale na yalo ni bobula mo dou rere; ia dou sa rawata na Yalo Tabu dou sa vakabauti kina me gone, o koya eda sa kaci kina, Apa, Tamada.

Filipai 2:15

Mo dou kakua ni vunauci rawa,

ka tawa cala, mo dou luve ni Kalou ka sega ni beitaki me ca, e na kedra maliwa nai tabatamata takelo ka lomavakatani, mo dou sa cila e na kedra maliwa me vaka na veicina e vuravura.

Maciu 7:21

Ena sega ni curu ki na matanitu vakalomalagi ko ira kecega sa kaya vei au, Turaga, Turaga; ko koya ga sa cakava na loma i Tamaqu sa tiko mai lomalagi.

Joni 1:12

Ia ko ira kecega sa vakabauti koya, sa solia vei ira ko koya me ra yaco rawa me ra luve ni Kalou, vei ira sa vakabauta na yacana.

Aisea 5:11

Era na ca ko ira era souta na gunu yaqona e na mataka caca; ka bogicaka, me ra mateni e na waini!

Kalatia 5:19-21

Ia sa votu na cakacaka ni tovo vakayago, ka sa vakaoqo: A dauveibutakoci, na daudara, nai valavala tawa-savasava, na daugarogaro, na dausoro ki na veimatakau, na daucakaisausau, na dauveicati, na dauveileti, na veiqati, na daucudrucudru, na dauveiba, na veisei vakavuravura, na veisei ni lotu, na dauvuvu, na daumateni, na

daumarau vakalialia, kei na veika sa vakakina: a veika oqo au sa tukuna vei kemudou, me vaka ka'u a tukuna makawa talega, ni na sega ni rawata na matanitu ni Kalou ko ira era sa kitaka na veika vakaoqo.

Roma 13:13, 14

Me da lako voli me vaka e kilikili, me vaka e na siga; me kakua nai soqosoqo lialia, se na mateni, me kakua na daudara se nai valavala velavela, me kakua na veileti se na vuvu. Ia dou vakaisulu e na Turaga ko Jisu Karisito, ka kakua ni ia me vakarau ki na gagadre ca ni yago.

Maciu 22:37-39

Sa kaya vua ko Jisu, Mo lomani Jiova na nomu Kalou e na lomamu taucoko, kei na yalomu taucoko, kei na nomu nanuma kecega. Ai matai ni vunau oqo, ka levu: a sa tautauvata na kenai karua, Mo lomana na kai nomu me vaka ko lomani iko.

I Joni 5:9-12

Kevaka eda sa vakabauta na nodrai tukutuku na tamata, sa uasivi cake kina nai tukutuku ni Kalou; ni sai koya oqo nai tukutuku ni Kalou sa tukuna kina na Luvena ko koya. O koya sa vakabauta na Luve ni Kalou sa rawata e lomana nai tukutuku: o

koya sa sega ni vakadinata na Kalou sa vakalasui koya ga; ni sa sega ni vakadinata nai tukutuku ni Kalou ni sa tukuna na Luvena. Oqo ga nai tukutuku, ni sa solia vei keda na Kalou na bula tawa mudu, ia na bula oqo sa tu vua na Luvena. O koya sa tu vua na Luvena, sa tu vei koya na bula; o koya sa sega ni tu vua na Luve ni Kalou, sa sega ni tu vua na bula.

Vakaibalebale 16:3 kei na 25

Mo vakalaiva vei Jiova na nomu cakacaka, Ena vakataudeitaki kina na nanuma ni lomamu. Sa dua na sala sa rairai dodonu vua na tamata, Ia na kenai otioti na sala ga ni mate.

Me kakua ni vakacalai kemudou e dua e na vosa walega: ni sa veika oqo sa yaco kina na cudru ni Kalou kivei ira sa dautalaidredre.
—Efeso 5:6

Dou sa sega beka ni kila, ni na sega ni rawata na matanitu ni Kalou ko ira sa sega ni yalododonu? Dou kakua ni vakaisini kemudou: o ira na daudara, kei ira na dausoro ki na matakau, kei ira na dauyalewa, kei ira na viavia vaka na yalewa, kei ira na veimoceri vakatagane, kei ira na daubutako, kei ira na daukocokoco, kei ira na daumateni, kei ira na dauveivakasewasewani, kei ira na daukovekove, era

na sega ni rawata na matanitu ni Kalou. —I Korinica 6:9, 10

Ia dou muria na vosa ka kakua ni rogoca walega, ka vakaisini kemudou kina vakai kemudou.
—Jemesa 1:22

Oi kemudou na luvequ lomani, me kakua ni vakacalai kemudou e dua: o koya sai valavala dodonu sa dodonu ga, me vaka sa dodonu ko koya. A luve ni tevoroko ko koya sai valavala ca tiko; ni sai valavala ca na tevoroko mai nai vakatekivu. . . . —I Joni 3:7, 8

Kevaka e dua sa nanumi koya me ka levu, ia sa ka walega, sa qai vakaisini koya vakai koya.
—Kalatia 6:3

Na yalo sai valavala ca, ena mate ga, Ena sega ni cudruvi na gone e na caka cala i tamana, a tamana talega ena sega ni cudruvi e na caka cala ni luvena: a nona caka dodonu na yalododonu ena tu ga vua, kei na nona ca na tamata ca ena tu ga vua.

—Isikeli 18:20

Ia sa dodonu ga me da reki, ka marau; ni sa mate na tacimu oqo, ka sa qai bula tale; sa yali, ka sa qai kune tale.

—Luke 15:32

Ia me vaka sa curu ki vuravura nai valavala ca e na vuku ni tamata e lewe dua, kei na mate e na vuku ni valavala ca; a sa yaco

vakakina na mate ki na tamata kecega, ni sa cala na tamata kecega.

—Roma 5:12

Ni sa qai kunekune na garogaro ca, sa vakasucuma kina nai valavala ca: a sa oti nai valavala ca, sa qai vakasucuma na mate.

—Jemesa 1:15

Ni sa vu ni mate na gadreva ni tovo vakayago; ia sa vu ni bula kei na vakacegu na gadreva ni tovo vakayalo.

—Roma 8:6

Me vaka sa rawa na bula e nai valavala dodonu: Sa vakakina ko koya sa cicimuria na ca, ena mate kina ko koya.

—Vakaibalebale 11:19

Joni 5:21

Me vaka sa vakaturi ira cake na mate ko Tamana, ka vakabula, sa vakakina na Luvena o koya sa vakabulai ira sa vinakata.

Luke 7:14, 15

A sa lako ko koya, ka tara na tavata: a ra sa tu vakadua ko ira sa colata. A sa kaya ko koya, Ko iko na cauravou, au sa kaya vei iko, Tu cake. A sa duri cake na mate, ka vakatekivu me vosa. . .

Joni 11:43, 44

Ia ni sa vosa oti vakaoqo, sa kaci e na domo levu, Lasarusa, lako mai. Ia ko koya ka mate sa lako mai, ka viviraki tu na ligana kei na yavana e nai sole ni mate:

ka viviraki na uluna e na dua nai tavoi. Sa kaya vei ira ko Jisu, Dou sereki koya, ka laiva me lako.

Joni 10:17, 18

A ka oqo sa lomani au kina ko Tamaqu, ni'u sa solia na noqu bula, me'u kauta tale. Sa sega e dua sa kovea oqo vei au, ia ka'u sa solia vakai au ga. Au sa rawata me'u solia, ia ka'u sa rawata me'u kauta tale. Ai vunau oqo sa solia mai vei au ko Tamaqu.

Vakatakila 1:18

O koya sa qai Bula; ka'u a mate eliu, ka raica, au sa bula ka tawa mudu, Emeni; au sa taura talega nai dola kei etesi kei na mate.

Vakarua 5:7-21

Me kakua vei iko na Kalou tani, oi au duaduaga.

Mo kakua ni cakava vei iko e dua na matakau ceuceu; se dua nai vakatakarakara ni ka mai lomalagi ecake, se dua na ka e vuravura era, se dua na ka e na wasawasa e na yasa i vuravura: mo kakua ni cuva vei ira, se qaravi ira: . . .

Mo kakua ni cavuta walega na yaca i Jiova na nomu Kalou; ni na sega ni vakadonui koya ko Jiova sa cavuta wale na yacana.

Mo vakatabuya na siga ni vakacecegu, mo vakatabuya, me vaka ka vunautaka vei iko ko

Jiova na nomu Kalou. E ono na siga mo daucakacaka kina, ka kitaka kina na nomu cakacaka kecega; . . .

Mo vakarokoroko vei rau na tamamu kei na tinamu, me vaka sa vakaroti iko ko Jiova na nomu Kalou; . . .

Mo kakua ni laba.

Mo kakua talega ni ia na veibutakoci.

Mo kakua talega ni butako.

Mo kakua talega ni beitaka vakailasu na kai nomu.

Mo kakua talega ni domona na watina na kai nomu; mo kakua talega ni kocova na nona vale na

kai nomu, se na nona were, se
nona tamata, se nona vada, se na

Sega ni da vuni rawa mai Vua na Kalou 21

Joep 34:21, 22

Ni sa rai tiko na matana ki nai
valavala ni tamata, Ka sa raica
kecega na nonai lakolako. Sa sega
na butobuto, se na yaloyalo ni
mate, Me ra vunitaki ira kina na
daucaka ca.

Same 139:8 kei na 12

Kevaka ka'u cabe ki lomalagi,
ko ni sa tiko maikina: Kevaka
ka'u vakarautaka na noqui
mocemoce mai bulu, raica, ko ni
sa tiko maikina. . . . Io, na buto-
buto sa sega ni vunitaki kina e

nona pulumokau, se nona asa, se
dua na ka sa nona na kai nomu.

dua na ka vei kemuni; Sa cila na
bogi me vaka na siga: Sa tautau-
vata vei kemuni na butobuto kei
na rarama.

Jeremaia 23:24

Me vunitaki koya rawa beka e
dua e na yasana vuni, me'u kakua
ni raici koya? sa kaya ko Jiova.
Au sa sega li ni roboti lomalagi
kei vuravura? sa kaya ko Jiova.

Vakaibalebale 15:3

Sa tiko ga na mata i Jiova e na
veiyasana kecega, Ka sa vakaraici
ira tiko na ca kei ira na vinaka.

Nodra i totogi tawamudu na tamata tawa savasava

Maciu 13:41, 42

Ena talai ira yani na nona agilose na Luve ni tamata, me ra soqona vata mai na nona mata-nitu na ka kecega sa dauveiva-kacalai, kei ira sa kitaka tiko na ka ca; ia era na biuti ira ki na lovo ni buka waqa; era na dautagi kina, ka vakasequruquru bati.

Maciu 18:8

Ia kevaka sa vakacalai iko na ligamu se na yavamu, muduka tani, ka biuta tani vei iko: sa vinaka vei iko mo curu ki na bula ka yava dua se liga dua, a sa ca me rua na ligamu se rua na

yavamu ka mo biu ki na buka waqa sa sega ni mudu.

Ia na lomalagi kei na vuravura sa tu edaidai, sa maroroi ga e na vosa talega ko ya, sa marori ki na buka-waqa me yaco mada na siga ni lewa kei na veivakarusa ni tamata tawalotu. —II Pita 3:7

Ena vakasevi ki eli ko ira na tamata ca, Kei ira na lewe ni veivanua kecega era sa guilecava na Kalou. —Same 9:17

Era na qai lako ko ira oqo ki na cudruvi tawa mudu; ia ko ira na yalododonu ki na bula tawa mudu. —Maciu 25:46

Cakacaka 17:31

Ni sa lokuca ko koya na siga, ena lewai vuravura kina e na lewa dodonu, vei koya na tamata sa lesia ko koya; a sa vakadinadina kina vei ira na tamata kecega, e na nona vakaturi koya cake tale mai na mate.

II Pita 2:9

Sa kila kina na Turaga me vakabulai ira era sa daulotu mai na veivakatovolei, me maroroi ira talega na tawa yalododonu me yaco mada na siga ni lewa me ra qai cudruvi.

I Joni 4:17

E na ka oqo sa yaco kina me levu sara na loloma vei keda, ni da

sa tautauvata kaya, ni da sa tiko e vuravura oqo, me da doudou kina e na siga ni lewa.

Iperiu 9:27

Ia me vaka sa lesi me mate vakadua ko ira na tamata, ka me qai muri na siga ni lewa.

II Korinica 5:10

Ni da na rairai koi keda kecega e na mata ni tikotiko ni veilewai nei Karisito; me da rawata yadua nai sau ni veika sa caka e na yagona, me vaka na veika sa cakava ko koya, se vinaka se ca.

Roma 14:12

O koya oqo eda na dui vakatusai keda kecega vua na Kalou.

II Korinica 8:9

Ni dou sa kila na loloma ni noda Turaga ko Jisu Karisito, ni sa vutuniyau ko koya, ia sa yaco me dravudravua e na vukumudou, mo dou vutuniyau mai e na vuku ni nona dravudravua.

Roma 5:15

Ia erau sa sega ni tautauvata sara na talaidredre, kei nai soliso walega. Ia kevaka sa mate na lewe vuqa e na vuku ni nona talaidredre na lewe dua, sa qai rawarawa cake sara me yaco vakalevu vei ira na lewe vuqa na loloma ni Kalou, kei nai solisoli ni loloma, e na vukuna ga na tamata e le dua, ko Jisu Karisito.

Sa qai sega ni yaco e na vukuna sa gadreva, se na vukuna sa cici, ia e na vukuna ga na Kalou sa yalovinaka mai. —Roma 9:16

... Kalou, ia sa solia nai solisoli loloma vei ira na yalomaluma-lumu. —I Pita 5:5

Me ia na vakavinavinaka vua na Kalou e na vuku ni nonai solisoli sa sega ni tukuni rawa.

—II Korinica 9:15

A sa levu na nodra kaukauwa nai apositolo, ni ra sa tukuna sa tu cake tale mai na mate na Turaga ko Jisu: a sa vinakati vakalevu ko ira kecega.

—Cakacaka 4:33

Cakacaka 17:30

Ia na gauna ni lialia sa vosota oti na Kalou; a sa vakarota e na gauna edaidai vei ira na tamata kecega e na veivanua kecega me ra veivutuni.

Luke 13:3

Au sa kaya vei kemudou, E segai; ia kevaka dou sa sega ni veivutuni, dou na mate kece vaka talega kina.

Cakacaka 3:19

O koya mo dou qai veivutuni ka saumaki mai, me bokoci kina na nomudoui valavala ca, me yaco kina na gauna ni vakacegu mai na mata ni Turaga.

Cakacaka 2:38

Sa qai kaya vei ira ko Pita, Dou veivutuni, ka papitaisotaki, koi kemudou yadua, e na yaca i Jisu Karisito, me bokoci kina na nomudoui valavala ca, ka dou na rawata na Yalo Tabu mei solisoli.

II Korinica 7:10

Ia na rarawa sa vaka na loma ni Kalou sa vakayacora na veivutuni ki na bula o koya sa sega ni veivutunitaki tale: ia na rarawa vakavuravura sa vakayacora na mate.

Maciu 3:2

Ka kaya, Dou veivutuni! ni sa voleka na matanitu vakalomalagi.

Ia kevaka dou sa sega ni cudruvi ira na tamata sa caka cala, ena sega talega ni cudruvi kemudou na Tamamudou vakalomalagi. —Maciu 6:14

Ia kevaka ena saumaki mai na tamata ca mai na nonai valavala ca kecega sa kitaka, ka vakabauta kecega na noqu vunau, ka cakava na ka sa dodonu ka vinaka, ena bula vakaidina ko koya, ena sega ni mate. —Isikeli 18:21

Raica, ka'u sa tu e na mata ni katuba, ka tukituki: kevaka sa rogoca na domoqu e dua na tamata, ka dolava na katuba, au na curu vua, ka vakayakavi vata kaya ka na vakayakavi vata tale-

ga kei au ko koya.

—Vakatakila 3:20

Me biuta mada na nonai tovo na tamata ca, kei na nona vakanananu na tamata daucaka cala; ka me lesu mai ko koya vei Jiova, ena yalololoma vua, io vei koya na noda Kalou, ni na gugumata ni lomana. —Aisea 55:7

... A sa kaya vua ko Jisu, Au sa sega talega ni lewai iko mo cudruvi: mo lako, ka mo kakua ni valavala ca tale. —Joni 8:11

Ia ni sa raica ko Jisu na nodratou vakabauta, sa kaya vua sa tauvi-paralasi, Na luvequ, sa bokoci na nomui valavala ca.

—Marika 2:5

Taito 2:11, 12

Ni sa rairai na loloma ni Kalou, o koya sa vu ni bula vei ira kecega na tamata; a sa vakavulici keda, me da biuta nai valavala sa sega ni vakalotu, kei na gagadre ca vakavuravura, me da ia nai valavala yalomatua, ka yalododonu, ka vakalotu, e vuravura oqo.

Kolosa 3:2

Dou daunanuma na veika maicake, kakua ga na veika e vuravura.

I Joni 2:15, 16

Dou kakua ni lomani vuravura, se na veika sa vakavuravura. Kevaka sa lomani vuravura e dua,

sa sega e na lomana na loloma vua na Tamada. Na ka kecega sa tu e vuravura, na gagadre ca ni yago, na gagadre ca ni mata, kei na dokadokai keda e na ka ni bula oqo, sa sega ni tubu maivei Tamada, mai vuravura ga.

Efeso 5:11

Ia dou kakua ni malele vata kei ira sa dauia nai valavala butobuto sa sega ni yaga, ka dou vunauca ga.

Aisea 1:16

Dou vui kemudou, vakasavasa-vataki kemudou; kauta tani e mataqu na nomudoui valavala ca; dou kua ni caka ca.

Au na solia talega vei kemudou na yalo vou, io ka'u na vakacuruma ki na lomamudou na yalo vou: au na kauta tani talega maivei kemudou na yalo vatu ka solia vei kemudou na yalo vakalewe. —Isikeli 36:26

Kevaka dou sa kila sa yalododonu ko koya, dou sa kila sa sucu vei koya ko koya yadua sa caka dodonu. —I Joni 2:29

Ia kevaka sa tu vata kei Karisito e dua na tamata, sa qai buli vou: sa lako tani na veika makawa; raica, sa yaco me vou na ka kecega. —II Korinica 5:17

Eda sa kila, ni sa sega ni valavala ca ko koya yadua sa vakasucumi koya na Kalou; ia ko koya sa vakatuburi koya na Kalou sa maroroi koya, a sa sega ni tarai koya na vu-ni-ca ko ya.

—I Joni 5:18

Sa vosa ko Jisu, ka kaya vua, E dina, e dina, au sa kaya vei iko, Kevaka sa sega ni sucu tale na tamata, ena sega ni raica rawa na matanitu ni Kalou. —Joni 3:3

Ni dou sa sucu tale, sa segai e na sila e vuca rawa, oqori ga sa tawa vuca rawa, e na vosa ni Kalou, sa bula ka tu dei ka tawa mudu. —I Pita 1:23

Efeso 2:1 kei na 6

A sa vakabulai kemudou, oi kemudou ka mate tu e na caka cala kei nai valavala ca; . . . a sa vakaturi keda cake vata, ka vakatikori keda vata kei Karisito Jisu e na veiyasana vakalomalagi.

Kolosa 3:1

Ia kevaka dou sa vakaturi cake vata kei Karisito, mo dou vakasagara na veika maicake, sa tiko kina na Karisito e na liga i matau ni Kalou.

I Pita 2:24

O koya ga vakai koya ga ka colata na nodai valavala ca e na yagona e na kauveilatai, me da

mate tu ki nai valavala ca, ka ia nai valavala dodonu e na noda bula: ia sa we ni kena kuita dou sa vakabulai kina.

Kalatia 5:24

Ia ko ira era nei Karisito era sa vakota ki na kauveilatai nai tovo vakayago kei na kena dodomo ca kei na kena gagadre ca.

Roma 6:2 kei na 11

Oi keda sa mate ki nai valavala ca, eda na kitaka tiko vakaevei nai valavala ca? . . . Mo dou vaka talega kina ni dou sa vakasami kemudou mo dou sa mate sara ki nai valavala ca, ka bula vua na Kalou e na vuku i Jisu Karisito.

Joni 17:3

Ia sai koya oqo na bula tawa mudu, me ra kilai kemuni na Kalou dina duaduaga, kei Jisu Karisito ko koya ko ni a tala mai.

Joni 3:14, 15

Ia me vaka sa laveta cake na gata ko Mosese mai na veikau, e dodonu me laveti cake vaka talega kina na Luve ni tamata: me kakua kina ni rusa ko ira yadua sa vakabauti koya, me ra rawata ga na bula tawa mudu.

Joni 3:36

O koya sa vakabauta na Luvena, sa rawata na bula tawa mudu: ko koya sa sega ni vaka-

bauta na Luvena, ena sega ni raica na bula; a sa tiko ga vei koya na cudru ni Kalou.

Roma 6:23

Ni sa kenai sau ni valavala ca na mate: ia sai solisoli walega ni Kalou na bula tawa mudu, e na vuku i Jisu Karisito na noda Turaga.

Joni 5:24

E dina, e dina, au sa kaya vei kemudou, O koya sa rogoca na noqu vosa, ka vakabauti koya sa talai au mai, sa rawata na bula tawa mudu, ena sega talega ni cudruvi; ka sa lako mai na mate ki na bula.

I Joni 3:18, 19

Oi kemudou na luvequ lomani, me da kakua ni loloma e na vosa ga, se e na yameda; e na cakacaka ga kei na lomadina. Ia na ka oqo eda sa kila kina ni da sa dina; eda na vakadinadinataka talega kina na yaloda vua.

Aisea 32:17

Ia mai na cakacaka dodonu ena tubu na sautu, ia na cakacaka dodonu ena vakatubura na vaka-
cegu kei na tiko dei me sega ni mudu.

Kalatia 4:6

Ia ni dou sa qai luvena, sa tala na Kalou na Yalo ni Luvena ki na

lomada, o koya sa daukaci, Apa, Tama i keimami.

Joni 14:21

Ko koya sa nanuma na noqu vunau ka talairawarawa kina, sai koya oqo sa lomani au; ia ko koya sa lomani au ena lomani koya ko Tamaqu, ia ka'u na lomani koya, ka vakatakilai au vua.

Roma 8:16

A Yalo oqo sa tukuna mai ki na yaloda, ni da sa luve ni Kalou.

I Joni 4:13

E na ka ga oqo eda sa kila ni da sa tiko sara vua, ia sa tiko ko koya e na lomada, e na vuku ni sa solia vei keda ko koya mai vua na Yalona.

Na Karisito e yalomu sa vu ni marau

Joni 17:13

Au sa qai lako yani vei kemuni: ia na veika oqo ka'u sa vosataka e vuravura, me levu sara na nodra marau e na vukuqu.

Roma 14:17

Ni sa sega ni kakana se ka-nigunu na matanitu ni Kalou; na yalododonu ga, kei na vakacegu, kei na reki e na Yalo Tabu.

Kalatia 2:20

Keirau sa vakoti vata kei Karisito ki na kauveilatai: in sa sega ga ni koi au dina sa bula tiko, na Karisito ga sa bula e lomaqu: ia na noqu bula vakayago oqo, au sa bula tiko kina ni'u sa vaka-

bauta na Luve ni Kalou, o koya ka lomani au, ka soli koya e na vukuqu.

Aisea 12:3

Ia dou na takiva e na reki na wai mai na mata-ni-wai ni bula.

Joni 15:11

Au sa vosataka na veika oqo vei kemudou, me'u sa marau tikoga e na vukumudou; ka me sinai na nomudou marau.

Same 16:11

Kemuni na vakatakila mai vei au na sala ni bula: Sa ka uasivi vakaidina na marau sa tu e mata-muni; Sa sega ni mudu na reki sa tu mai na ligamuni matau.

Sa dodonu me da talairawara tikoga Vua na Turaga

33

Ia kevaka kemuni na sega ni vakarorogo ki na vosa i Jiova, ka sa talaidredre ga ki nai vakaro i Jiova, ena qai vala kei kemuni na liga i Jiova, me vaka vei ira na nomuni qase. —I Samuela 12:15

Dou sa sega beka ni kila, o koya yadua dou sa soli kemudou vua mo dou nona tamata mo dou talairawarawa vua, dou sa nona tamata ga dou sa talairawarawa kina; se ki na caka cala mo dou mate kina, se ki na caka dodonu mo dou vakadonui kina? —Roma 6:16

Sa kalougata na tamata era sa sava na nodrai sulu, me ra kania

vakaitaukei na kau ni bula, me ra curu e na matamatani-koro ki loma ni koro. —Vakatakila 22:14

Raica, ka'u sa tauca e matamuni e na siga oqo na vosa ni veivakalougatataki kei na vosa ni veivakarulai: a vosa ni veivakalougatataki, kevaka kemuni sa vakarorogo ki nai vakaro i Jiova na nomuni Kalou, ka'u sa vakarota vei kemuni edaidai: kei na vosa ni veivakarulai, kevaka kemuni sa sega ni vakarorogo ki nai vakaro i Jiova na nomuni Kalou, . . .

—Vakarua 11:26-28

Me vakatusa talega na yame kecega ni sa Turaga ko Jisu Karisito, me vakarokorokotaki kina na Kalou na Tamada.

—Filipai 2:11

O koya yadua ena tukuni au e na matadra na tamata, au na tukuni koya talega e na mata i Tamaqu sa tiko mai lomalagi. Ia ko koya yadua ena cakitaki au e na matadra na tamata, au na cakitaki koya talega e na mata i Tamaqu sa tiko mai lomalagi.

—Maciu 10:32, 33

Kevaka ko na vakatusa e na gusumu na Turaga ko Jisu, ka vakadinata e na vu ni yalomu ni

sa vakaturi koya cake tale mai na mate na Kalou, ko na bula. Ni sa vakadinata na tamata e na vu ni yalona me sa vakadonui kina, ia na gusuna sa vakatusa kina me bula.

—Roma 10:9, 10

O koya yadua sa cakitaka na Luvena, sa sega ni tu vua ko Tamada; ko koya sa vakatusa na Luvena sa tu talega vua ko Tamana.

—I Joni 2:23

Ia ko koya yadua ena maduatiki au kei na noqu vosa, ena maduatiki koya na Luve ni tamata, ni na lako mai e na nonai ukuuku, kei nai ukuuku nei Tamana, kei na nodrai ukuuku na agilose yalosavasava. —Luke 9:26

Dou yalomatua, dou vakatawa: sa veilakoyaki voli na nomudou meca na tevoru, me vaka na laioni sa tagi, a sa vakasaqara eso me tiloma.

—I Pita 5:8

Sa qai kauti Jisu cake na Yalo Tabu ki na veikau, me dauvetaki koya na tevoru. . . . Sa qai kaya vua ko Jisu, Mo lako tani, Setani, ni sa volai, Mo vakarokoroko vei Jiova na nomu Kalou, ia mo qaravi koya dua-duaga. Sa qai biuti koya na tevoru, ka raica, sa lako mai eso na agilose ka qaravi koya.

—Maciu 4:1 kei na 10, 11

Sa vaka na cakacaka i Setani na nona lako mai, sa ia e na kau-

kauwa levu kei na veivakatakilakila kei na veika vakailasu e veivakurabuitaki.

—II Cesalonaika 2:9

Dou vakaiyaragi e nai yaragi kecega ni Kalou mo dou tu dei rawa ka vorata nai lawaki ni tevoru.

—Efeso 6:11

Mo laki basuka na matadra, me ra saumaki mai na butobuto ki na rarama, mai na kaukauwa talega nei Setani ki vua na Kalou, me ra kakua ni cudruvi e nai valavala ca, me rai taukei vata talega emuri kei ira era yalosavasava, ni ra sa vakabauti au.

—Cakacaka 26:18

36 Eda na qaqa — sa vakadrukai ko Setani

II Cesalonaika 2:8

Ena qai vakaraitaki na Vu-ni-ca ko ya, o koya ena vakarusa na Turaga e na cegu ni gusuna, ka vakaotia e na nona lako vakarairai mai.

Jemesa 4:7, 8

O koya mo dou qai vakamalumalumutaki kemudou vua na Kalou. Vorata na tevoru, ena dro tani kina vei kemudou ko koya. Toro voleka yani vua na Kalou, ka na toro voleka mai vei kemudou ko koya.

Iperiu 2:14

Ia ni sa lewe vata ka dra vata ko ira na gone, sa yaco talega ko koya me vakakina; me vakamalu-

malumutaki koya kina sa lewa na mate, o koya na tevoru, e na vuku ni mate.

Roma 8:35 kei na 37

O cei me na tawasei keda mai na loloma i Karisito? a ka rarawa li, se na yaluma, se na dauveivakacacani, se na dausiga, se na luvawale, se na dauveivakarerei, se nai seleiwau? . . . E segai, e na ka kecega oqo eda sa gumatua sara kina, e na vuku i koya sa lomani keda.

I Joni 3:8

A luve ni tevoru ko koya sai valavala ca tiko; ni sai valavala ca na tevoru mai nai vakatekivu. . . .

Sa kaya tale vakarua vei koya, Saimoni, na luvu i Jona, ko sa lomani au, se segai? Sa kaya vua ko koya, Io, na Turaga; ko ni sa kila ni'u sa lomani kemuni. Sa kaya vua ko koya, vakatawana na noqu sipi. —Joni 21:16

Eda sa kila ni da sa lako tani mai na mate ki na bula, ni da sa lomani ira na veiwekani. O koya sa sega ni lomana na wekana sa tiko ga e na mate. —I Joni 3:14

Kevaka sa kaya e dua, Au sa lomana na Kalou, a sa cata na wekana, sa lasulasu ko koya; kevaka sa sega ni lomana na wekana sa raica tiko ko koya, ena

lomana vakaevei na Kalou ni sa sega ni raica? —I Joni 4:20

Kevaka ka'u sa vosataka na nodra dui vosavosa na tamata kei na vosa ni agilose, ka sega vei au na loloma, au sa vaka walega na kaukamea sa rorogo, se na lali sa tataqiriqiri. —I Korinica 13:1

A ka oqo era na kila kina na tamata kecega ni dou sa noqu tisaipeli, kevaka dou sa veilomani. —Joni 13:35

Ia na vua ni Yalo Tabu na loloma, na reki, na vakacegu, na vosota vakadede, na yalomalua, na yalololoma, na vakabauta, na yalomalumalumu, nai valavala malua. —Kalatia 5:22, 23

38 Sa tu cake tale mai na mate ko Jisu Karisito

Roma 4:25

O koya ka soli yani e na vuku ni nodai valavala ca, a sa vakaturi cake tale me da vakadonui kina.

Cakacaka 10:39-41

Ia keitou sa yaco me dautukutuku e na ka kecega ka cakava ko koya e na nodra vanua na kai Jutia, mai Jerusalemi talega; ko koya era sa vakamatea ni ra sa vakarubeca e na dua na kau: sa vakaturi koya cake na Kalou e nai katolu ni siga, a sa vakatakilai koya votu; e segai vei ira na tamata kecega, vei ira ga ka digitaka eliu na Kalou, me ra dautukuna, io vei keitou, koi

keitou a kana ka gunu kaya ni sa tu cake tale mai na mate ko koya.

Joni 20:26-28

Sa qai bogi walu, sa tiko tale e loma ni vale ko ira na nona tisai-peli, ko ira vata kei Tomasi: ka sa curu mai ko Jisu, ni sa sogo tu na katuba, ka tu e na kedra maliwa, ka kaya, Dou vakacegu. Sa qai kaya vei Tomasi ko koya, Dodoka mai na nomui qaqalo, ka raica na ligaqu: ia dodoka na ligamu, ka daramaka ki na sarisariqu: ia mo kakua ni vakatitiqa, mo vakadinata ga. A sa vosa ko Tomasi, ka kaya vua, Noqu Turaga, ka noqu Kalou!

Sa noda i nuinui talei na tucake tale mai na mate

39

E na gauna ko ya sa vakatekivu kina ko Jisu, me vakatakila kivei ira na nona tisaipeli, ni sa kilikili kaya me lako ki Jerusalemi, ka vosota na ka e vuqa maivei ira na qase, kei ira na bete levu, kei ira na vu-ni-vola, ka me vakamatei, ka me vakaturi cake tale mai e nai katolu ni siga. —Maciu 16:21

Dou kakua ni kurabui e na ka oqo: ni sa lako mai na gauna, era na rogoca kina na domona ko ira kecega e nai bulubulu, a ra na lako maikina; ko ira sai valavala vinaka, era na tu cake tale me ra bula; ia ko ira sai valavala ca, era

na tu cake tale me ra cudruvi.

—Joni 5:28, 29

Dou sa sega beka ni kila, koi keda kece sa papitaisotaki vei Jisu Karisito, eda sa papitaisotaki ki na nona mate? O koya eda sa bulu vata kaya kina, ni da sa papitaisotaki ki na nona mate: me vaka sa vakaturi cake tale mai na mate na Karisito e na kaukauwa nei Tamana, me da sai valavala vaka talega kina e na bula vou. Ia kevaka eda sa dua vata me da vakataki koya e na nona mate, eda na vakataki koya talega e na nona tu cake tale mai na mate. —Roma 6:3-5

Luke 1:74, 75

Me solia mai vei keda, me da vakabulai mai na ligadra na noda meca, Ka qaravi koya ka sega ni rere, E na yalosavasava kei na caka dodonu e matana, e na veisiga kecega ni noda bula.

II Korinica 7:1

O koya oqo kemudou sa daulomani, ni sa qai tu vei keda na vosa ni yalayala oqo, me da vakasavasavataki keda mai na dukadukali kecega ni yago kei na yalo, me da ia sara na ka savasava e na rere vua na Kalou.

II Timoci 2:21

Ia kevaka e dua na tamata sa vakasavasavataki koya mai na

veika oqo, ena yaco kina ma bilo talei, sa vakasavasavataki, ka yaga sara vua na Turaga, ni sa vakarau tu ki na cakacaka vinaka kecega.

I Pita 1:2

Era sa digitaki tu me vaka na nona lewa eliu na Kalou ko Tamada, me ra vakasavasavataki e na Yalo Tabu, me ra talairawarawa kina me kureitaki talega kivei ira na dra i Jisu Karisito: Me vakalevutaki vei kemudou na loloma, kei na vakacegu.

I Pita 1:15

Ia ni sa yalosavasava ko koya sa kacivi kemudou, dou yalosavasava talega koi kemudou e nai valavala kecega.

Aisea 35:8

Ia ena dua kina na sala cecere, kei na salatu: ka sa na vakatokai Na sala tabu; ena sega ni lakova e dua sa sega ni savasava; ena lako vata ko Koya kei ira era sa muria na sala, ia ko ira na tamata sesewa era na sega ni lako sese kina.

Iperiu 13:12

O koya ga oqo sa mate kina ko Jisu e taudaku ni matamata-ni-koro, me vakasavasavataki ira na tamata e na nona dra.

I Joni 1:9

Kevaka eda sa vakatusa na nodai valavala ca, sa yalodina ka yalododonu ko koya me bokoca

na nodai valavala ca, ka vakasavasavataki keda mai na ka kecega sa sega ni dodonu.

Maciu 3:11

E dina ka'u sa papitaisotaki kemudou e na wai ni dou sa qai veivutuni: ia ko koya ena muri au mai sa levu cake vei keirau, ia na nonai vava ka'u sa sega ni yaga me'u kauta: ena papitaisotaki kemudou ko koya e na Yalo Tabu kei na buka waqa.

Efeso 1:4

Me vaka sa digitaki keda eliu e na vukuna, sa qai tauyavutaki emuri ko vuravura, me da yalo-savasava ka sega ni cala e matana e na loloma.

Ia kevaka dou kila, koi kemudou sa tamata ca, mo dou solia na ka vinaka vei ira na luvemudou; sa qai dina vakalevu cake, ni na solia na Yalo Tabu ko koya na Tamamudou vakalomalagi vei ira sa kerekere vua. —Luke 11:13

Ia dou na rawata na kaukauwa, ni sa lako mai vei kemudou na Yalo Tabu; dou na qai dautukuni au . . . —Cakacaka 1:8

Ka'u na vakacuruma ki na lomamudou na yaloqu, ka vagolei kemudou mo dou muria na noqu vunau, ia dou na vakabauta na noqu lewa ka cakava.

—Isikeli 36:27

Ia sa sega ni vakayago na nomudoui tovo, sa vakayalo ga, kevaka sa dina ni tiko e na lomamudou na Yalo ni Kalou. Ia kevaka sa dua na tamata sa sega ni tiko e lomana na Yalo i Karisito, sa sega ni nona ko koya oqo. —Roma 8:9

Ia ko ira sa lotu era sa sinai e na marau kei na Yalo Tabu. —Cakacaka 13:52

Ia ni ra sa masu oti, sa vakayavalati na vale era sa soqoni vata kina; a ra sa dui vakasinaiti kecega e na Yalo Tabu, a ra sa doudou kina ni ra sa tukuna na vosa ni Kalou.

—Cakacaka 4:31

Same 34:18

Sa voleka ko Jiova vei ira sa ramusu na yalodra; Ka sa vakabulai ira sa dasila na lomadra.

Aisea 66:2

Ia na ka kecega oqo sa bulia na ligaqu, ka sa tu mai na ka kecega oqo, sa kaya ko Jiova: ia na tamata oqo ka'u na goleva, io ko koya sa yalomalumumu ka ramusu na yalona, ka sa rerevaka na noqu vosa.

I Pita 4:12, 13

Oi kemudou sa lomani, kakua ni kidacala e na vuku ni rarawa katakata sa yaco me vakatovolei kemudou, me vaka sa yacovi kemudou na ka tani: ia dou reki

ga, ni dou sa vakaivotavota talega e na veivakararawataki i Karisito; mo dou reki talega kina, e na reki vakaidina, ni na vakaraitaki ko koya e nai ukuuku.

Vakatakila 21:4

Ia na Kalou ena tavoya tani kecega na wai-ni-mata mai na matadra; ia ena sega tale na ciba, se na rarawa, se na tagi, ka na sega tale na vutugu: ni sa takali tani na ka makawa.

Same 37:3

Vakararavi vei Jiova, ka caka vinaka; O na qai tiko ga e na vanua, ka vakani e na ka vakaidina.

Ia na Kalou ni veivakacegui ena butuki Setani vakusarawa e ruku ni yavamudou. Me tiko vei kemudou na loloma ni noda Turaga ko Jisu Karisito. Emeni.

—Roma 16:20

Ni sa vosota na ka ca ko koya, ni sa dauveretaki, sa qai rawata kina me vukei ira era sa dauveretaki.

—Iperiu 2:18

Sa levu na ka rarawa sa yaco vua na yalododonu; Ia sa vakabulai koya ko Jiova mai na ka kecega.

—Same 34:19

Ni ko sa lako e loma ni wai, ka'u na tiko kei iko; kei na loma ni veiuciwai, ena sega ni luvuci iko: ni ko sa lako e loma ni bukawaqa,

ena sega ni kani iko; ena sega talega ni kati iko na yameyame ni buka.

—Aisea 43:2

Ni da sa kila sa veivuke na ka kecega me ra vinaka kina era sa lomana na Kalou, ko ira era sa kacivi me vaka na ka sa nakiti oti.

—Roma 8:28

Sa sega na vere tani sa yaco vei kemudou, o koya ga sa vorata rawa na tamata: ia sa yalodina na Kalou o koya ena sega ni laivi kemudou mo dou dauveretaki vakalevu cake, me vaka ga na nomudou kaukauwa; ka na cakava talega kei na vere na sala mo dou dro kina, mo dou vosota rawa.

—I Korinica 10:13

Vakatakila 2:7

O koya sa vakadaligana, me mani rogoca sara na ka sa tukuna na Yalo Tabu vei ira na veisoqosoqo lewe ni lotu: Vei koya sa gumatua ka'u na solia me kania na kau ni bula, ko ya sa tu e loma ni Parataisi ni Kalou.

Vakatakila 3:12

Au na lesi koya sa gumatua me duru e na vale ni noqu Kalou, ia ena sega ni lako tani yani ki tautuba: ia ka'u na volai koya e na yaca ni noqu Kalou, kei na yaca ni koro ni noqu Kalou, ko Jerusalemi vou, o koya sa lako sobu mai lomalagi mai vua na noqu Kalou: ia na yacaqu vou.

Vakatakila 3:5

O koya sa gumatua, ena vakaisulu e nai sulu vulavula; au na sega ni bokoca na yacana mai nai vola ni bula, ia ka'u na tukuna na yacana e na mata i Tamaqu, e na matadra talega na nona agilose.

Vakatakila 3:21

Au na solia vua sa gumatua sara me tiko vata kei au e na noqui tikotiko-vakaturaga, me vaka ka'u sa gumatua, ka tiko sobu e nai tikotiko vakaturaga nei Tamaqu.

Vakatakila 21:7

O koya sa gumatua ena rawata na ka kecega oqo. Au na nona Kalou koi au, ia ena luvequ ko koya.

Maciu 5:32

Ia koi au, ka'u sa kaya vei kemudou, Ko koya sa biuta na watina, ke sa sega ni dautagane, sa vakavuna na nona dautagane; ia ko koya erau sa veiwatini kaya sa biu, sa dauyalewa.

Roma 7:2, 3

Ia na yalewa sa vakawati, sa vauci koya na vunau vua na watina, ni sa bula tiko ko koya; ia kevaka sa mate na watina, sa qai sereki kina na yalewa mai na vunau ni veiwatini. O koya ena vakatokai kina me dautagane, kevaka sa laki vakawati kei na

dua na tagane tani, ni sa bula tiko na watina: ia kevaka sa mate na watina, sa qai sereki ga mai na vunau ko ya; ka na sega kina ni dautagane, kevaka ena laki vakawati kei na dua na tagane tani.

I Korinica 7:10, 11

Ia ka'u sa vosataki ira sa vakawati tiko, ia ka sa sega ni vakai au, na Turaga ga, Me kakua ni biuta na watina na yalewa sa vakawati: (ia kevaka sa dro, me kakua ni vakawati tale ko koya, se me rau veivinakati tale kei na watina;) ia na tagane sa vakawati me kakua talega ni biuta na watina.

Joni 14:3

Ia kevaka ka'u sa lako ka vakarautaka na tikina me nomudou, au na lako tale mai, ka kauti kemudou vei au; mo dou tiko talega e na vanua ka'u sa tiko kina.

Vakatakila 3:11

Raica, ka'u na lako vakatoto lo yani: taura matua na ka sa tu vei iko, me kakua ni kauta na nomui sala vakaturaga na tamata tani.

Marika 8:38

Ia ko koya ena maduataki au kei na noqu vosa e nai tabatamata oqo e dauyalewa ka ca; ena maduataki koya na Luve ni

tamata, ni sa lako mai ko koya e nai ukuuku nei Tamana kei ira vata kaya na agilose yalovasava.

Maciu 24:30

Ena qai rairai mai nai vakatakilakila ni Luve ni tamata mai lomalagi; ena qai tagi na mataqali vakaaduaga e vuravura, era na qai raica na Luve ni tamata ni sa lako mai e na veio ni lomalagi e na kaukauwa kei nai ukuuku levu.

Jemesa 5:8

Dou wawa talega koi kemudou; vakataudeitaka na yalomudou: ni sa roro mai na nona lako mai na Turaga.

Oi kemudou sa lomani, eda sa qai luve ni Kalou, ia sa sega ni rairai se da na vakaevei maimuri: oqo ga eda sa kila, ni na rairai mai ko koya, eda na tautauvata kaya; ni da na raica na matana dina.

—I Joni 3:2

Ia dou vakarau tu vakakina koi kemudou talega: ni sa lako mai na Luve ni tamata e na tiki-ni-siga dou sa sega ni nanuma kina.

—Luke 12:40

(Raica, au sa lako mai me vaka na daubutako. Sa kalougata ko koya sa vakatawa, a sa taura tiko na nonai sulu, de lako voli ka luvawale, ia ka ra raica na nona luvawale.) —Vakatakila 16:15

A rau sa kaya, Oi kemudou na kai Kalili, dou sa tu ka rai matua ki lomalagi, e na vuku ni cava? ko Jisu oqo ko koya sa kau tani cake vei kemudou ki lomalagi, ena lako tale mai vakakina me vaka dou sa raici koya ni sa lako ki lomalagi.

—Cakacaka 1:11

Ia era na qai raica na Luve ni tamata ni sa lako mai e na o e na kaukauwa kei nai ukuuku levu.

—Luke 21:27

Ni na lako mai na Luve ni tamata e nai ukuuku nei Tamana, kei ira vata kaya na nona agilose; ena qai sauma ko koya vei ira na tamata yadua me vaka na nodrai valavala. —Maciu 16:27

Na Vosa ni Kalou

Sai koya na Kalou sa vakavuna nai Vola Tabu kecega, a sa yaga oqo mei vakavuvuli, me vunauca na ca, me ia kina na vakadodonutaki, me ia kina na vakatavuvuli e na ka e dodonu. —II Timoci 3:16

Ena takali ko lomalagi kei vuravura; ia na noqu vosa ena sega ni takali. —Luke 21:33

Ni sa bula na vosa ni Kalou, ka kaukauwa, ka gata vakalevu ka mucu ga nai seleiwau bati-rua, ka suaka me wasea rua kina na lomada kei na yaloda, kei na nodai sema kei na uto ni

sui, a sa vakalewa sara na nanuma kei nai naki ni yaloda.

—Iperiu 4:12

Au sa tugana oti na nomuni vosa ki lomaqu, Me'u kakua kina ni cala vei kemuni.

—Same 119:11

A nomuni vosa na cina ki na yavaqu, Kei na rarama ki na noqu sala. —Same 119:105

Ni sa sega ni vu na parofisai e na gauna eliu e na lewa ni tamata: sa vosa ga na tamata yalosavasava ni Kalou me vaka sa vakauti ira na Yalo Tabu. —II Pita 1:21

Published in numerous languages by World Missionary Press as God supplies funds in answer to prayer. If you would like more copies for careful distribution, please write to us in English.

World Missionary Press, Inc.
P.O. Box 120
New Paris, IN 46553-0120 USA

Text reprinted from the Bible in Fijian by permission of the United Bible Societies Africa Regional Centre, Nairobi, Kenya.